
vrijdag, 07 augustus 2009

vragen over5 veeartsen & antibiotica

Het gebruik van antibiotica in de
veehouderij kan mensen scha-
den. Veeartsen schrijven de medi-
cijnen voor én verkopen ze. On-
wenselijk, vindt minister Gerda
Verburg van Landbouw. Ze on-
derzoekt of voorschrijven en ver-
kopen los kan worden gekop-
peld. Vijf vragen.

1 Waarom krijgen varkens, kippen en runderen
antibiotica toegediend? Boeren geven hun

vee jaarlijks honderden tonnen antibiotica om
infecties te voorkomen zodat de dieren blijven
produceren. Het gebruik van de antibiotica ver-
stoort het afweersysteem van de dieren, waar-
door ze nog meer antibiotica nodig hebben. Die-
ren en mensen kunnen er ook resistent voor
worden. Zo is het aantal meldingen van de MR-
SA-bacterie in de landbouw de laatste jaren
flink toegenomen. De gevreesde ‘ziekenhuisbac-
terie’ is vooral gevaarlijk voor ernstig zieke en
verzwakte mensen, omdat die niet meer met an-
tibiotica kan worden behandeld. Het RIVM
vreest dat sommige ziekten in de toekomst niet
meer kunnen worden genezen.

2 Is het gebruik van antibiotica in de landbouw
noodzakelijk? Nee, zeggen LTO Nederland

en de Maatschappij voor Diergeneeskunde KN-
MvD. Bij ziekte moet het wel toegediend kun-
nen worden, vinden voorzitter Annechien ten
Have van LTO varkenshouderij en voorzitter Lu-
do Hellebrekers van de KNMvD. Maar met een
goede hygiëne in de stallen bereik je ook al een
hoop, zegt Hellebrekers. Boeren zouden beter
steeds een andere overall en laarzen aan kun-
nen trekken wanneer ze van de ene stal naar de
andere lopen.

3 Hoe verdienen veeartsen aan het toedienen
van antibiotica? Doordat zij naast veeartsen

ook apotheker zijn. Zij schrijven medicijnen
voor en maken daar winst op. Bij de intensieve
veehouderij, varkens, kalveren en vleeskuikens,
kan dat oplopen tot dertig of veertig procent
van hun inkomen. Bij de melkveehouderij, waar
strenger op antibiotica wordt gecontroleerd, is

dat maximaal vijf tot tien procent.

4 Wat wil minister Verburg daaraan doen? In
Scandinavië is het gebruik van antibiotica

afgenomen toen deze economische drijfveer
van veeartsen wegviel. Of het aantal resistente
bacteriën ook afnam is niet bekend. Verburg wil
nu onderzoeken wat de gevolgen zijn wanneer
deze ontkoppeling ook in Nederland plaats-
vindt. Wie de antibiotica dan wel gaat verkopen
is nog niet bekend.

5 Wat vinden de veeartsen ervan? Die vinden
het loskoppelen van de twee functies veel

te rigoureus. Hellebrekers ziet meer in een beter
registratiesysteem, zodat precies in kaart kan
worden gebracht hoeveel antibiotica precies aan
welke dieren gegeven wordt. Daar moet volgens
hem wel meer haast mee worden gemaakt.


